
Fremlagt	af	formand	 Jakob	Hermann på	generalforsamling	12.	marts	2016.	
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Jubilæum
2015	var	 jo	jubilæumsår.	 Det	blev	 fejret	ad	 flere	omgange,	både	med	fremstilling	af	
profilvarer,	 jubilæumsekskursioner	 i	de	fleste	landsdele	 og	botanikdagen	 hvor	 den	
officielle	fejring	var.
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Vilde	 Blomsters	Dag
Den	14.	 juni	afholdt	 foreningen	 igen	Vilde	Blomsters	Dag.	Der	blev	udbudt	 72	 ture	
rundt	 omkring	 i	Danmark.	
Samme	dag	holder	 de	andre	nordiske	 lande	også	Vilde	Blomsters	Dag.
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Nordisk	 møde
I	august	deltog	Dansk	Botanisk	 Forening	 i	de	nordiske	 botaniske	 foreningers	 møde	 i	
Karlstad	
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Ekskursioner	 og	 foredrag
Masser	af	ekskursioner	 og	foredrag	blev	det	 til	over	det	ganske	land	 i	løbet	af	året.
Måske	 især	 jubilæumsekskursionerne	 – en	på	Sjælland,	en	på	Fyn	og	en	 i	Jylland	 var	
nogle	af	højdepunkterne.
Højsommerekskursionen	 gik	til	Endelave,	 Hjarnø	 og	Vorsø.	 Ungenetværket	 havde	et	
spændende	 program	af	ekskursioner	 fordelt	ud	over	 feltsæsonen,	 og	et	nyt	 tiltag,	
nøglecafe,	hvor	 man	ugentligt	kan	komme	 og	øve	sig	i	at	bestemme	planter.

5



Urt	og	hjemmeside
Foreningens	 blad	URT	udkom	 4	gange.	Det	ser	ud	 til,	at	de	 justeringer	 vi	har	 lavet	de	
seneste	år	virker,	 så	det	 ser	ud	til	at	være	en	succes.
På	årets	sidste	dag	gik	vores	 nye	hjemmeside	 i	luften.	 I	har	taget	godt	 imod	den,	og	vi	
prøver	 hele	 tiden	at	gøre	den	bedre	med	de	 ressourcer,	 der	er	til	rådighed.
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Atlas	Flora	Danica
2015	blev	året	hvor	bogværket	 endelig	kom.	Det	var	ventet	med	spænding,	 og	 i	
december	 var	det	der	 så.	Det	blev	 fejret	med	en	 reception,	 hvor	 der	kom	rigtig	mange	
mennesker	 for	at	ønske	 tillykke	 med	resultatet	og	for	at	se	bogværket.	 Jeg	tør	nok	
sige,	at	det	har	været	 ventetiden	 værd.	
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Fonde	 og	 legater
I	2015	blev	der	 ikke	uddelt	 nogle	af	vores	 legater.	Der	gik	simpelt	hen	kludder	 i	det	
efter	at	vi	havde	skiftet	ud	i	legatgruppen.	 Vi	er	meget	kede	af	det,	men	lover	 at	
pengene	 så	kommer	 i	spil	i	dette	års	uddelinger.
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Kontoret
Kontoret	 er	blevet	 truet	med	 flytning	 flere	gange,	men	det	 ser	ud	 til,	at	det	snart	
kommer	 til	at	ske.	Men	da	der	 ikke	 rigtig	er	nogen	 der	kommer	 til	kontoret,	 da	
næsten	 alt	klares	pr	mail	eller	telefon,	kommer	det	nok	 ikke	 til	at	betyde	 så	meget	 for	
vores	medlemmer.	
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Hammer	Bakker
Der	er	blevet	 fjernet	nåleskov,	 der	er	blevet	 indhegnet,	 og	der	er	blevet	 lavet	aftale	
om	græsning	med	Gallowaykøer.
Så	Hammer	Bakker	er	vist	godt	på	vej	 til	igen	at	blive	en	 lysåben	 biotop,	 og	vi	håber,	
at	det	med	tiden	vil	blive	et	godt	 sted	med	en	righoldig	 flora	og	fauna.
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Afsluttende	 bemærkninger
Til	sidst	vil	jeg	slutte	af	med	at	rette	en	personlig	 tak	 til	alle	dem,	der	gør	en	kæmpe	
indsats	 for	foreningen	 og	den	danske	 flora.	Uden	 jeres	kæmpe	 engagement	og	
ihærdige	 indsats	var	der	 slet	ikke	nogen	 forening.	 Jeg	tror	 på	at	foreningen	 og	dermed	
jeres	indsats	gør	en	forskel.	Tusind	 tak	for	det.	 Jeg	håber	 på,	at	I	har	mod	på	at	
fortsætte	 indsatsen.

Hermed	 overlader	 jeg	beretningen	 til	generalforsamlingens	godkendelse.
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